
شنبه  17  اردیبهشت  1401- 5 شوال 1443 - 7 می 2022 - سال بیست ویکم - شماره  5705  4   اجتماعی

شناسایی ۳۷۵ بیمار جدید کرونا در کشور 
بنابر اعلام وزارت بهداشــت، در ۲۴ ســاعت ۳۷۵ بیمار کووید ۱۹ در کشــور 
شناسایی شــدند و متاســفانه ۱۲ بیمار نیز در این بازه زمانی جان خود را از 
دست دادند.به گزارش ایسنا، از روز  ۱۵ اردیبهشت ماه  تا روز ۱۶ اردیبهشت 
ماه ۱۴۰۱ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی، ۳۷۵ بیمار جدید مبتلا به 
کووید۱۹ در کشور شناســایی و ۷۶ نفر از آنها بستری شدند.مجموع بیماران 
کووید۱۹ در کشــور به ۷ میلیون و ۲۲۴ هزار و ۴۳۱ نفر رسید.متاســفانه در 
طول ۲۴ ساعت، ۱۲ بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند و مجموع جان 

باختگان این بیماری به ۱۴۱ هزار و ۱۵۷ نفر رسید.
خوشــبختانه تا روز ۱۶ اردیبهشــت ماه ۶ میلیون و ۹۹۹ هزار و ۷۰۹ نفر از 
بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارســتان ها ترخیص شده اند.۹۵۲ نفر از بیماران 
مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه بیمارستان ها تحت مراقبت 
قرار دارند.تا روز ۱۶ اردیبهشــت ماه ۵۱ میلیون و ۴۰۱ هزار و ۱۳۴ آزمایش 
تشــخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.در حال حاضر ۰ شهرستان در 
وضعیت قرمز، ۳۳ شهرســتان در وضعیت نارنجی، ۳۲۱ شهرستان در وضعیت 

زرد و ۹۴ شهرستان در وضعیت آبی قرار دارند.

اورژانس یار؛ طرح جدید اورژانس تهران
رئیس مرکــز اورژانس تهران از برنامه ریزی و انجام هماهنگی های لازم جهت 
اجــرای طرح جدید این مرکز خبــر داد.دکتر یحیی صالح طبری در گفت وگو 
با ایســنا درباره طرحی که این ســازمان قصد اجــرای آن را دارد و به دنبال 
انجام هماهنگی های لازم جهت به سرانجام رساندن آن است اظهار کرد: طرح 
جدیــدی را در نظر داریم کــه فعلا برای آن عنــوان »اورژانس یار« را در نظر 
گرفته ایم. وی گفت: طی این طرح قصد داریم با افرادی که پزشــک و پرستار 
هســتند یا تحصیلات مرتبط با فوریت های پزشکی دارند، همکاری کنیم. این 
همکاری به نحوی خاص انجام خواهد شــد که البته باید شرایط آن بررسی و 
پس از در نظر گرفتن تمام شــرایط و تمهیدات لازم نسبت به انجام آن اقدام 

کنیم. 
اورژانس در نظر دارد در هر کوچه یا محله ای چند اورژانس یار داشــته باشد تا 
در زمان ضروری به اورژانس کمــک کنند.رئیس مرکز اورژانس تهران با بیان 
اینکه قصد داریــم از افرادی که دارای تحصیلات مرتبط و داوطلب هســتند 
در این طرح اســتفاده کنیم گفت: البته این طرح بدون مزایا نیســت و حتما 
مزایایی برای افرادی که با اورژانس همکاری می کنند در نظر می گیریم که البته 
جزییات آن باید بررســی شــود تا به نتیجه قطعی برسیم. در واقع اورژانس یار 
فعالیــت داوطلبانه ای نخواهد بود که هیچگونه مزایایــی به افراد تعلق نگیرد. 
فعالیت این افراد با امدادگران داوطلب ســایر ســازمان ها که حقوق و مزایایی 
دریافت نمی کنند، کاملا متفاوت اســت. وی در پاسخ به اینکه فعالیت ها تحت 
عنوان اورژانس یاری بار حقوقی خواهد داشت یا خیر؟ گفت: فردی که پزشک 
یا پرســتار است قطعا بار حقوقی کار خودش را می پذیرد. اینطور نیست که از 
افراد بدون تجربه کاری کمک بگیریم، این افراد باید حتما در رشته های مرتبط 
تحصیل کرده باشند و حتی آموزش های اورژانسی هم به آن ها ارائه می کنیم تا 
مدرک معتبر دریافت کنند. این افراد باید در حوزه بهداشت و درمان کار کرده 

باشند. در حوزه مسئولیت های مدنی این افراد نیز فکرهایی داشته ایم.

تشکیل گروه درآمدها و تجهیز مالی
 برای حل معضلات شهرستان های تهران

رئیس ســازمان مدیریت و برنامه ریزی استان تهران با تاکید بر اینکه برای حل 
معضلات شهرستان های استان تهران نیازمند تامین درآمد و منابع مالی با بهره 
گیری از ظرفیت های شهرســتانی هســتیم افزود: برای تبیین نقش راه تامین 
درآمدها در سطح استان تهران در درون سازمان مدیریت استان، گروه درآمدها 
و تجهیز مالی تشــکیل خواهد شــد.علاالدین ازوجی در گفت وگو با ایسنا، در 
تشــریح تامین منابع مالی برای حل مشکلات و معضلات شهرستانهای استان 
تهران گفت: با توجه به بررسی هایی که انجام دادیم در حال حاضر تصویر کلی 
از نمای شهرســتانهای اســتان تهران در حوزه های مختلف به ویژه معضلات 
و مشــکلات آنها به دست آمده است که نشــان دهنده اشتراک شهرستان ها 
در برخی مشــکلات بود و برای برخی موضوعات موردی در شهرســتان ها نیز 

متناسب با منطق کارشناسی باید برنامه ریزی انجام شود.
وی افزود: بی تردید برای اســتفاده حداکثری از ظرفیت و پتانسیل های استان 
تهــران در بحث تامین مالی پروژه ها باید اقــدام ویژه ای صورت می گرفت؛ در 
همین راســتا گروهی با نام درآمدها و تجهیز مالی در سازمان تشکیل خواهد 
شــد تا این بحث را به صورت اختصاصــی پیگیری کنند و بتوانند برای تامین 

مالی هر شهرستان نقشه ای ارائه دهند.

ارائه ۴۰۰ هزار ساعت مشاوره از طریق ۱۴۸۰
مدیرکل مشاوره و امور روانشناختی سازمان بهزیستی کشور از ارائه ۴۰۰ هزار 
ســاعت مشاوره از طریق خط تلفنی ۱۴۸۰ طی سال گذشته خبر داد و گفت: 
اختلالات اضطرابی و خلقی همچنین مشکلات ارتباطی، خانوادگی و موقعیتی، 
بیشترین علت تماس ها را به خود اختصاص داده اند.بهزاد وحیدنیا در گفت وگو 
با ایســنا، با اشاره به آمار تماس گیرندگان با خط تلفنی ۱۴۸۰ در سال ۱۴۰۰ 
اظهار کرد: در سال گذشته یک میلیون و ۴۰۰ هزار تماس با این شماره گرفته 
و ۴۰۰ هزار ســاعت مشــاوره از این طریق ارائه شــد.وی با بیان اینکه تفاوت 
چشــمگیری به لحاظ نوع درخواست ها مشــاهده نمی شود اما میزان تماس ها 
با خط تلفنی ۱۴۸۰ نســبت به ســال ۹۹ تاحدودی تعدیل شد، گفت: میزان 
تماس های گرفته شده با خط تلفنی ۱۴۸۰ نسبت به سال ۹۹ که کرونا شیوع 
پیدا کرد، کمتر شــد، هرچند که نسبت به قبل از شیوع ویروس کرونا باز هم 

میزان تماس ها بیشتر بود اما الگوی تماس ها چندان تفاوتی نداشت.

سازه غیر مجاز پالادیوم جمع آوری کامل شد
ســازه ۱۰۰ تنی مجتمع تجاری پالادیوم در شــمال تهران با کار شبانه روزی 
۹۰۰ متخصص، کارشناس و عوامل فنی با گذشت نزدیک به دو ماه با مهندسی 
معکوس جمع آوری کامل شد.به گزارش روابط عمومی شهرداری منطقه یک، 
حمید رضا حاجوی شهردار این منطقه با بیان مطلب فوق اظهار کرد: مجتمع 
تجاری پالادیوم در ســنوات قبل بدون ملاحظــات ترافیکی و محلی با تغییر 
کاربری از حوزه مســکونی به حوزه تجاری در خیابان الف ســاخته شد که  به 
دلیل تخلفات، کمیسیون ماده صد در چند موضع نکاتی را  در قالب رای قطعی 
به مالکین  اعلام کرد.وی افزود: با اعلام رای قطعی، منطقه یک وارد عمل شد و  
نســبت به انسداد دو تونل نفر رو و خودرو که در زیر زمین بدون مجوز احداث 
شــده بود پس از تشریفات قضایی و اداری لازم, در ۱۸ اسفند ماه اقدام نمود.

حاجوی این اقدام را  یکی از فاخرترین اقدامات فنی شهرداری دانست و گفت: 
برچیدن ســازه ای که به لحاظ فنی ابعادی در حــدود ۴۱ متر طول و عرض 
معادل ۶ تا ۸ متر و همچنین ارتفاع حدود ۸ متر و به لحاظ وزنی حدود ۱۰۰ 
تن بود در حدود دو ماه تلاش شبانه روزی همکاران در منطقه به اتمام رسید.

توانایی »ایران« برای باروری و تولید مثل
 تا ۵ سال آینده

معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست در بازدید از مرکز 
علمی تحقیقاتی ذخیره گاه زیســتکره توران در استان سمنان، گفت: »ایران« 
ماده یوز باروری است و حداقل تا ۵ سال آینده توان باروری و تولید مثل دارد.
به گزارش ایســنا، علی ســلاجقه در پنجمین روز از تولــد توله های یوزپلنگ 
ماده مرکز علمی  تحقیقاتی ذخیره گاه زیســتکره توران، به استان سمنان سفر 
کرد.وی در این بازدید یک روزه به همراه سرپرســت اداره کل محیط زیســت 
استان سمنان، از نزدیک فرآیندهای مراقبت از توله های متولد شده و سلامتی 
یوزپلنگ ماده بعد از عمل جراحی سزارین را مشاهده و دستورات لازم را برای 

مراقبت از این دستاورد علمی صادر کرد.
ســلاجقه با بیان اینکه این نخستین تجربه ایران در تولد یوز در اسارت است، 
تصریح کرد: باید همه زوایای علمی و تجارب جهانی این اقدام به دقت بررســی 
شــود و نتایج و دســتاوردهای حاصله در قالب مقالات علمی و پژوهشــی به 
زبان های مختلف منتشــر شود.رئیس ســازمان حفاظت محیط زیست گفت: 
موفقیت این پروســه در این که نشــان داد »ایران« ماده یوز باروری اســت و 
حداقل تا ۵ سال آینده توان باروری و تولید مثل دارد، بسیار ارزشمند است.وی 
با اشاره به توانمندی کارشناسان داخل کشور در انجام این پروژه علمی، افزود: 
آنچه اهمیت دارد این است که به جمعیت یوزهای در اسارت کشور اضافه شده 

و ما می توانیم ژن این گونه را حفظ کنیم.

اخبار کوتاه
معاون وزیر بهداشت مطرح کرد

احتمال بروز موج جدید کرونا در جهان، در تابستان

مدیرکل دفتر توسعه منابع فیزیکی و امور عمرانی وزارت بهداشت اعلام کرد

فرسودگی۵۰ هزار تخت بیمارستانی در کشور

وزیر آموزش و پرورش خبر داد

بررسی آیین نامه رتبه بندی معلمان در دولت از هفته جاری

معاون فنی و مهندسی سازمان حمل و نقل و ترافیک شهرداری تهران تشریح کرد

چرایی نصب نیوجرسی به جای گاردریل در بزرگراه های تهران 

فرمانده انتظامی تهران بزرگ خبر داد

تغییر ساعت کاری صنوف پایتخت با پایان ماه رمضان

راه اندازی سامانه شناسایی و ساماندهی دستفروشان مترو

آغاز ثبت نام انتخاب کاروان متقاضیان حج ۱۴۰۱ از فردا

معاون وزیر بهداشــت با اشــاره به روند مدیریت کرونا در 
کشور، گفت: اثر واکسن ها بعد از چند ماه کاهش می یابد و 
با توجه به بروز زیرگونه هایی از کرونا و همچنین پیش بینی 
ســازمان جهانی بهداشــت که ممکن اســت جهان موج 
جدیــدی از ویروس را در تابســتان تجربه کند، امیدواریم 
مردم تزریق واکســن را در برنامه خودشــان قرار دهند و 
کســانی که نوبت آخر واکســن خود را نزده اند حتما برای 
تزریق اقدام کنند.به گزارش ایســنا، دکتر کمال حیدری با 
اشــاره به تک رقمی شــدن آمار مرگ و میر کرونا در ایران، 
گفت: خوشــحالیم که پس از مدت ها تک رقمی شدن مرگ 
ناشــی از کرونا را دوباره تجربه کردیــم. یکی از اعتقادات 
ما تاثیر پوشش واکسیناســیون بود.وی ادامه داد: پوشش 
واکسیناسیون به طور حتم تاثیر بسزایی در روند کنترل این 
ویروس داشت؛ همانگونه که در دو موج شدید پنجم با دلتا 

و ششم با امیکرون این تاثیر جدی را شاهد بودیم. 
با پوشــش واکسیناسیون شرایط خوبی را تجربه کردیم اما 
این پیام به معنی عادی انگاری شرایط نیست و توقع داریم 
مردم صبر و تحمل پیشه کنند و به پیام ها و درخواست های 
وزارت بهداشــت و ســتاد ملی مقابله با کرونا توجه کنند.
معاون وزیر بهداشــت با بیان اینکه »همچنان درخواست 
وزارت بهداشــت از مــردم رعایت پروتکل های بهداشــتی 

اســت«، اظهار کرد: اکنون از مردم درخواست داریم برای 
پوشش واکسیناسیون اقدام کنند و کسانی که هنوز واکسن 
نزده اند یا تکمیل واکسیناسیون آنها انجام نشده است، خود 
را واکسینه کنند.حیدری با اشاره به وضعیت مطلوب فعلی 

کرونا در ایران گفت: ســتاد ملی مقابله بــا کرونا و وزارت 
بهداشــت تلاش دارد امور زندگی ســاری و جاری باشد و 
کســانی که بیماری زمینه ای، نقص ایمنی دارند یا سالمند 
هســتند، حتما رعایت کنند و ماسک داشته باشند. کمیته 

علمی مقابله بــا کرونا به این موضوع اذعان دارد که یکی از 
موفقیت های ما در دوران کرونا در زمینه استفاده از ماسک 
اســت و باید آن را ادامه دهیم تا خبر رهایی از این بیماری 
را ببینیم و به شــرایط عادی برگردیم.وی در خصوص روند 
واکسیناسیون در کشور نیز افزود: پوشش واکسیناسیون در 
کشور مطلوب اســت و آمارها نشان می دهد که ۸۰ تا ۸۵ 
درصد از کســانی که مرگ و بستری ناشی از ویروس کرونا 
داشــتند جزو افرادی بودند که واکسن نزده بودند. واکسن 
زده ها نیز پــس از ابتلا به این ویــروس، اثرات کمتری از 
این ویروس در آنها مشــهود بود و نشان داد که اثربخشی 

واکسن ها زیاد است.
حیدری با بیان اینکه »واکسن مورد نیاز مردم تا پایان سال 
۱۴۰۱ تامین شده اســت«، بیان کرد: اثر واکسن ها بعد از 
چند مــاه کاهش می یابد و با توجه به بروز زیرگونه هایی از 
کرونا و نیز پیش بینی ســازمان جهانی بهداشت که ممکن 
اســت جهان موج جدیدی از ویروس را در تابستان تجربه 
کند، امیدواریم مردم واکســن را در برنامه خودشــان قرار 
دهند و کســانی که نوبت آخر واکسن خود را نزده اند حتما 
بــرای تزریق اقدام کنند. کرونا هنوز در هیچ جای دنیا تمام 
نشده اســت؛ حتی در برخی کشورهای اروپایی نیز تلفات 

سنگینی را شاهد هستیم.

مدیرکل دفتر توســعه منابع فیزیکی و امور عمرانی وزارت 
بهداشت با اشــاره به وضعیت پروژه های عمرانی نیمه کاره 
وزارت بهداشت، گفت: در حال حاضر در کشور حدود ۵۰ 
هزار تخت بیمارســتانی در وضعیت فرسودگی هستند. در 
صورت تأمین منابع اعتباری سالانه معادل ۳۰ هزار میلیارد 
تومان برای ساخت و تجهیز بیمارستان ها، امکان نوسازی 

بیمارستان های فرسوده ظرف پنج سال وجود دارد.
مهندس امیر ســاکی در گفت وگو با ایسنا، درباره وضعیت 
پروژه های عمرانی نیمه کاره وزارت بهداشت، گفت: حدود 
۵ هــزار و ۱۰۰ پروژه عمرانی جهت توســعه زیرســاخت 
بهداشــت و درمان با زیربنای بالغ بر ۱۲ میلیون مترمربع 

شامل پروژه های بیمارستانی، درمانی، بهداشتی، آموزشی، 
کمک آموزشــی، خوابگاه، ورزشــی و ... در سراسر کشور 
در دســت اجرا قرار دارد.وی درباره اعتبار مورد نیاز برای 
اتمــام این پروژه ها، گفت: اعتبــار مورد نیاز جهت تکمیل 
این پروژه ها بالغ بر ۱۱۰ هزار میلیارد تومان است و اعتبار 
مــورد نیاز برای تجهیز آن ها نیز حــدود ۵۰ هزار میلیارد 

تومان برآورد شده است.
ســاکی ادامــه داد: در حال حاضــر تعــداد ۲۵۸ پروژه 
بیمارستانی با ظرفیت بالغ بر ۴۸۰۰۰  تخت کل و زیربنای 
بالغ بر ۴.۸ میلیون مترمربع با میانگین پیشــرفت فیزیکی 
۶۰ درصد در کل کشــور و همه استان ها، از جمله مناطق 

محروم در دســت اجرا قرار دارد.  اعتبــار مورد نیاز برای 
ساخت این پروژه ها بالغ بر ۵۰ هزار میلیارد تومان و اعتبار 
مــورد نیاز برای تجهیزات آن ها، ۴۵ هــزار میلیارد تومان 

برآورد شده است.
ساکی درباره وضعیت بیمارســتان های فرسوده در کشور 
و برنامه وزارت بهداشــت برای نوســازی یا بازسازی این 
بیمارســتان ها، گفت: مطابق با بررسی های انجام شده، در 
حال حاضر در کشور حدود ۵۰ هزار تخت بیمارستانی در 

وضعیت فرسودگی هستند. 
طبق برنامه ریزی های انجام شــده و تأمین اعتبارات مورد 
نیاز باید سالانه ۱۰ هزار تخت بیمارستانی تکمیل شود. در 

صورت تأمین منابع اعتباری سالانه معادل ۳۰ هزار میلیارد 
تومان برای ساخت و تجهیز بیمارستان ها، امکان نوسازی 

بیمارستان های فرسوده ظرف ۵ سال وجود دارد.
وی درباره وضعیت عمرانی پروژه های بهداشــتی و اعتبار 
مورد نیاز برای این مراکز با توجه به تاکید وزیر بهداشــت 
بر تقویت حوزه بهداشت، اظهار کرد: در حال حاضر تعداد 
۲۰۳۵ پروژه بهداشــتی اولویت دار با زیربنای ۷۲۶ هزار و 
۶۲۰ متر مربع در کشور وجود دارد، که جهت تکمیل این 
پروژه هــا اعتباری بالغ بــر ۳۸.۳۹۰ میلیارد ریال و جهت 
تجهیــز آن ها اعتباری بالغ بر ۱۱.۲۴۴  میلیارد ریال مورد 

نیاز است.

وزیر آموزش و پرورش از آغاز بررسی آیین نامه رتبه بندی 
معلمان در دولــت از هفته جاری خبر داد و در عین حال 
گفت: تغذیه رایگان دانش آموزان در مناطق محروم که ۱۰ 
سال قطع شده بود نیز امسال اجرایی خواهد شد.به گزارش 
ایسنا، یوسف نوری در سخنرانی پیش از خطبه نماز جمعه 
تهران با بیــان اینکه نظام آموزش و پــرورش ما با ۱۵.۲ 
میلیون نفر جمعیــت واجب التعلیم، بیش از هفت میلیون 
نوآموز پیش از دبستان، ۹۷۰ هزار معلم شاغل و ۹۷۰ هزار 
همکار پیشکسوت و بازنشسته به ارائه خدمات می پردازد، 
گفت: این جمعیت به دلیل ویژگی دانش آموزان و نوآموزان، 
نقشی بی بدیل در ساخت تمدن نوین اسلامی دارد که مقام 
معظم رهبری بارها به آن اشــاره فرمودند.نوری ادامه داد: 
اما آموزش و پرورش در دورانی هم دچار برخی ناملایمات 
شــد. در حالی که ســندتحول بنیادین در سال ۱۳۹۰ به 

تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی رسید و باید به اجرا 
درمی آمد متاســفانه گروهی، بدیلی به نام سند ۲۰۳۰ را 
جایگزین آن کردند کــه با درایت مقام معظم رهبری این 
موضــوع به جامعه منتقل شــد و حلقه های میانی متدین 
در مقابل آن ایســتادند. به کنفرانس آیسسکو رفته بودم و 
متاسفانه در آنجا مشاهده کردم که کشورها تعهد کرده اند 
تا ســال ۲۰۳۰ اهداف توســعه هزاره یعنی ۲۰۳۰ را اجرا 

کنند که کشور ما هم در این کنفرانس بود.
وی ادامــه داد: اکنون ۲۶ هزار فارغ التحصیل دانشــگاهی 
برای ورود به نظام تعلیم و تربیت داریم؛ در حالی که سال 
گذشته ۷۱ هزار نفر بازنشســته شدند و ۲۰۰ هزار دانش 
آموز به جمعیت دانش آموزی افزوده شــده است؛ فلذا به 
علت کمبود نیروی انســانی به مناطــق دور، نیروی آماده 
اعزام نکرده ایم. از سوی دیگر در سال های اخیر ورود نیرو 

به وزارتخانه به تعبیر رهبری، برف انباری بوده است، یعنی 
نیروهایی که از نظر رشته تحصیلی، سن و جنس همخوان 

نبوده و به طور کلی آماده نبوده اند. 
مــا بــا وزارت علوم هماهنــگ کردیم ظرفیت دانشــگاه 
فرهنگیان را اضافه کرده و نیرو را فقط از طریق این دانشگاه 
و همچنین دانشگاه شهید رجایی جذب کنیم.وزیر آموزش 
و پــرورش با بیــان اینکه اخیرا قــرارگاه عدالت تربیتی و 
نصیب برابر آموزشی تشکیل شده است که مناطق مرزی و 
محروم را به طور ویژه مدنظر داشته باشیم، گفت: نخستین 
اقدام مهم ما این است که معلم با کیفیت برای این مناطق 
تامین کنیم و دوم آنکه با کمک خیرین و نهادهایی چون 
ســتاد اجرایی فرمان امام و بنیاد مستضعفان نارسایی های 
مربــوط به ابنیه و ســاختمان را برطرف و به ویژه مدارس 
کانکسی، سنگی و فاقد سرویس های بهداشتی را برچیده و 

مدارس مناسبی را جایگزین و یا کمبودها را برطرف کنیم. 
همچنین بنا داریم از ظرفیت حلقه های میانی برای کمک 

به روش های تدریس بهره بگیریم.
نوری افزود: موضوع دیگر معلمان هستند که خوشبختانه 
ایــن دولت عزم جدی برای بهبــود جایگاه و وضعیت آنها 
داشت. با هماهنگی مجلس و شــورای نگهبان رتبه بندی  
را از شــعار به عمل تبدیل کردیــم و آیین نامه رتبه بندی 
معلمان از هفته آینده در کمیســیون دولت مطرح خواهد 

شد.
 لایحه فعلی با لایحه پیشنهادی دولت قبل از جهت کمی و 
کیفی بســیار متفاوت است.وی گفت: اقدامات دیگری نیز 
در حوزه رفاهی آغاز شده است. تغذیه رایگان دانش آموزان 
در مناطق محروم که ۱۰ سال قطع بود نیز امسال اجرایی 

خواهد شد.

معاون فنی و مهندســی ســازمان حمل و نقل و ترافیک 
شــهرداری تهران در مورد چرایی جایگزینی نیوجرســی 
به جای گاردریــل در برخی معابــر و بزرگراه های تهران 
توضیحاتی را ارائه کرد.محمدرضا شیخ بهایی در گفت وگو 
با ایســنا، در مورد نصب نیوجرســی به جای گاردریل در 
برخی معابر شــهر تهران گفت: نیوجرســی به عنوان یک 
المان سلبی شناخته می شود و برخورد خودرو با نیوجرسی 
به نسبت گاردریل سخت تر است و قرار نیست از نظر فنی، 
ترافیکی و بصری از این المــان در همه معابر و بزرگراه ها 
استفاده شــود.وی با بیان اینکه نصب نیوجرسی به جای 
گاردریل با رویکرد ایمنی انجام شــده است، تصریح کرد: 
یکی از بزرگترین معضلات در بزرگراه تردد عرضی عابرین 

اســت که بیشتر این ترددها برای افراد بی خانمان و معتاد 
است و همین مسئله سبب بروز تصادف و صدمات جانی و 
حتی فوت افراد می شــود، پس نیوجرسی با همکاری اداره 
کل ایمنی و مهندســی با اولویــت معابر پرخطر جایگزین 

گاردریل شد.
شــیخ بهایی با بیان اینکه قرار نیست به صورت صددرصد 
همه گاردریل ها جمع آوری و به جای آن نیوجرسی نصب 
شــود، گفت: اصلا منطقی نیست که ما تمام گاردریل ها را 
تبدیل به نیوجرسی کنیم.وی با بیان اینکه نصب گاردریل 
به معنای ایمنی بیشــتر نیســت، ادامه داد: حتی در نظر 
داریم که گاردریل های اضافه شــهر که اشتباها در برخی 
مسیرها نصب شــده را جمع آوری کنیم، چرا که افزایش 

گاردریل به معنای ایمنی بیشــتر نیســت و باید جانمایی 
صــورت گیرد.معاون فنی و مهندســی ســازمان حمل و 
نقل و ترافیک شــهرداری تهران افــزود: در مکان هایی که 
تردد عرضی عابریــن وجود دارد، تصادفــات حادثه خیز 
رخ می دهد و همچنین در مســیر کانالها همچون بزرگراه 
امام علی و یاســینی که کانال آب جنب بزرگراه اســت ، 
نیوجرســی ها جایگزین گاردریلها می شــوند مثلا در کنار 
کانال های آب حتما باید نیوجرســی نصب شــود، چرا که 
در صورت بروز حادثه واژگونی، گاردریل محافظت خوبی از 
خودروها ندارد و ممکن است خودرو به درون کانال سقوط 
کند و به همین دلیل از نیوجرسی استفاده می کنیم.وی با 
بیان اینکه در ســال ۱۴۰۰ حدود ۲۷ کیلومتر طول نصب 

نیوجرســی داشتیم و در ۲۷ نقطه در ۱۲ منطقه از تهران 
نقاط پرحادثه و مخاطره آمیز را نیوجرســی نصب کردیم، 
اظهــار کرد: به طور مثال در بزرگــراه صدر کنار پایه های 
پــل، پایه های پل نمایان بود و بــرای حفاظت از خودروها 
نیوجرســی نصب کردیــم تا این پایه ها منجر به تشــدید 
حوادث نشــود  یا در بزرگراه شهید هاشــمی در محدوده 
بهشت زهرا گاردریل های وسط جمع شد تا ایمنی بزرگراه 
افزایش یابد.معاون فنی و مهندسی سازمان حمل و نقل و 
ترافیک شهرداری تهران با تاکید براینکه ترافیک یک علم 
اســت و براساس بررسی ها باید تصمیم گرفت،  گفت: قرار 
نیست همه گاردریل ها جمع آوری و به جای آن نیوجرسی 

نصب شود.

فرمانده انتظامی تهران بزرگ از تغییر در ساعات کاری صنوف 
با پایان ماه مبارک رمضان خبر داد. به گزارش ایسنا، با آغاز 
مــاه مبارک رمضان ســاعت کاری برخی از صنوف از جمله 
فروشــندگان اغذیه، رستوران ها، آبمیوه فروشی ها، کافه ها و 
... افزایش یافت و بر این اساس این صنوف اجازه پیدا کردند 
تا حوالی ســاعت ۳ بامداد و قبل از اذان صبح فعالیت داشته 
باشند. از سوی دیگر یکسری محدودیت ها نیز برای فعالیت 
واحدهای فروشــنده مواد خوراکی در طول روز اعمال شده 
بــود. حالا با پایان ماه مبارک رمضان فرمانده انتظامی تهران 
بزرگ از بازگشت ساعات کاری صنوف به حالت عادی خبر 

داده است. سردار حسین رحیمی در گفت وگو با ایسنا، درباره 
ســاعت کاری صنوف در تهران بــا پایان ماه مبارک رمضان 
اظهار کرد:  ساعت کاری صنوف مانند وضعیت گذشته شده 
و دیگر واحدهای صنفی که در ایام ماه مبارک رمضان امکان 
فعالیت تا اذان صبح را داشــتند، اجازه فعالیت تا این ساعت 
را نداشــته و باید تا ساعت ۱۲ شــب به فعالیت خود پایان 

دهند.   رحیمی با بیان اینکه فعالیت برخی صنوف تا ســحر 
تنها ویژه مــاه مبارک رمضان بود، گفت:  همانطور که گفتم 
دیگر چنین اجازه ای به واحدهای صنفی داده نشــده و آنان 
باید تا همان ۱۲ شــب فعالیت کنند و در صورت فعالیت تا 
ساعات بیشتر پلیس مطابق مقررات با آن برخورد خواهد کرد. 
فرمانده انتظامی تهران بزرگ با بیان اینکه طبیعی است که 

دیگر محدودیت طول روز و تا قبل از اذان مغرب برای صنوف 
فروشنده موادغذایی و خوراکی وجود ندارد، خاطرنشان کرد: 
ساعت فعالیت صنوف پس از ماه مبارک رمضان به واحدهای 
صنفی و صنف های مربوطه آنان ابلاغ شده و همه باید آن را 

اجرا کنند. 
وی از همراهی و همکاری اکثریت واحدهای صنفی و صنوف 
با پلیس در رعایت مقررات مربوطه در ایام ماه مبارک رمضان 
نیــز قدردانی کرد و گفت:  خوشــبختانه اکثریت واحدهای 
صنفــی همکاری خوبی بــا پلیس داشــتند. در این ایام ما 

وضعیت امنیتی مطلوبی هم در سطح شهر تهران داشتیم.

مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه گفت: 
قرار اســت که شــرکت مترو شــرایطی را فراهم کند تا 
دستفروشــان به جای فعالیت در داخل واگن ها و سکوی 
ایســتگاه ها و ایجاد مزاحمت برای مسافران، در مکان های 

مشخص دستفروشی کنند.
به گزارش ایسنا و بنابر اعلام پایگاه خبری شهر، چند روز 
گذشته مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو تهران و حومه 
از پیگیری این شرکت برای تصویب قانون »ممنوعیت ورود 
دستفروشان به واگن های مترو« توسط هیات وزیران خبر 
داد و گفت: این قانون دســتورالعمل اجرایی دارد که باید 
توسط هیأت وزیران مصوب شود. همچنین هماهنگی های 
لازم برای تصویب و اجرای این قانون در حال انجام است. 
مقرر شــده تا پیش نویسی از سمت شــرکت بهره برداری 
آماده و به وزارت دادگســتری ارسال شود.این اقدام پس از 
گذشت چندسال درحالی رخ می دهد که شرایط کرونایی 
همچنان پابرجاســت و مســافران مترو به مــرور درحال 
افزایش هستند. یکی از مهم ترین گلایه و اعتراض مسافران 
مترو درخصوص آلودگی صوتی ســت که دستفروشان در 

واگن ها ایجاد می کنند. مسافری که روزانه از مترو استفاده 
می کند از ترافیک سطح شهر فرار کرده و به زیرزمین آمده 
اســت تا علاوه بر صرفه جویی در زمان و هزینه، از آرامش 
و سکوت شــبکه مترو بهره مند شود. اما متأسفانه حضور 
گسترده دستفروشــان در مترو باعث شده تا مسافران در 
زیرزمین هم آســایش و آرامش نداشته باشند و بر ازدحام 

قطارها در ساعات اوج، دامن بزنند.
حــال، مدیرعامل شــرکت بهــره برداری متــرو تهران و 
حومــه قرار اســت که علاوه بــر پیگیری بــرای تصویب 
قانون »ممنوعیت ورود دستفروشــان به واگن های مترو«، 
دستفروشــان مترو را در مکان هایی به جز قطارها و سکو 
ایستگاه ها ساماندهی کند تا امرار معاش این قشر از جامعه 
آســیب نبیند و علاوه بر آن رضایت مســافران مترو پس 
از ســال ها گلایه حاصل شــود.بنابر اعلام شهر، درهمین 
رابطه؛ مهدی شایســته اصل، درباره چگونگی ساماندهی 
دستفروشان حاضر در ایستگاه های مترو پایتخت، توضیح 

داد: شهردار تهران برای ساماندهی دستفروشان در سطح 
شــهر یک طرح کلی مدنظر دارد که بخشــی از این طرح 
مربوط به مجموعه مترو می شــود. قرار اســت که شرکت 
بهره برداری مترو تهران در راستای دستورالعمل موجود و 
با هماهنگی شرکت ساماندهی صنایع و مشاغل و همچنین 
ســازمان رفاه و خدمات اجتماعی، ساماندهی دستفروشان 

مترو را انجام دهد.
مدیرعامل شرکت بهره برداری مترو تهران و حومه در ادامه 
اضافه کرد: طبق ماده ۵ بند »د« اساســنامه سازمان رفاه 
و خدمات اجتماعی شــهرداری تهران، این سازمان باید به 
ساماندهی آسیب های اجتماعی کمک کند و از راهکارهای 
پیشگیرانه بروز آسیب های اجتماعی در اقشار آسیب پذیر 
و در معرض آســیب با رویکرد توانمندسازی جامعه مورد 
هدف، حمایت داشــته باشــد. بنابراین مسئولیت شرکت 
مترو ســاماندهی دستفروشان نیســت اما طبق اساسنامه 
شــرکت بهره بــرداری مترو تهران، باید متــرو با کمک و 

همکاری سازمان رفاه و خدمات اجتماعی مسائل مربوط به 
دستفروشان در مترو را رفع کند.شایسته اصل ضمن اشاره 
به راه اندازی ســامانه ای برای شناسایی دستفروشان مترو، 
گفت: پس از راه اندازی، به دستفروشان علاقه مند اطلاع 
رســانی می شــود تا اطلاعات خود را در سامانه بارگذاری 

کنند. 
ســپس شــرکت متــرو شــرایطی را فراهــم می کند تا 
دستفروشان به جای عبور و مرور در داخل واگن ها و سکو 
ایســتگاه ها و ایجاد مزاحمت برای مسافران، در مکان های 
مشخص دستفروشــی کنند تا معیشت شان آسیب نبیند 
و گلایه مســافران از ایــن بابت کمتر شــود.وی با تأکید 
براینکه در همین راســتا غرفه هایی در ایستگاه های مترو 
راه اندازی خواهد شــد، افزود: این اقدام سبب می شود تا 
شــرایطی برای تأمین معیشــت دستفروشان فراهم شود.

مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهــران و حومه در 
ادامه اضافه کرد: جایگاه های ایجاد غرفه برای دستفروشان 
در ایســتگاه های مترو پیش بینی شده است اما ابتدا باید 
استقبال دستفروشان از ثبت نام در سامانه را بررسی کنیم. 

اکبر رضایی گفت: ثبت نام از متقاضیان تشرف به حج تمتع 
که کمتر از ۶۵ سال دارند، از روز یکشنبه همزمان در سراسر 
کشور آغاز می شــود.معاون امور حج و عمره سازمان حج و 
زیارت گفت: ثبت نام حجاج حج ۱۴۰۱ از ساعت ۱۰ صبح 
یکشنبه ۱۸ اردیبهشت از طریق سامانه رزرو سازمان حج و 
زیارت به نشــانی www.reserve.haj.ir انجام می شود و 

اعزام حجاج نیز طبق برنامه قبلی از ۲۴ خرداد آغاز خواهد 
شد. با توجه به شرایط اعلام شده از سوی وزارت حج و عمره 
عربستان، امســال به متقاضیان بالای ۶۵ سال روادید داده 
نخواهد شد و این دسته از افراد در صورت عدم انصراف، در 
اولویت تشرف برای حج سال های آینده خواهند بود بنابراین 
از این عزیزان تقاضا می شود وضعیت فعلی را حفظ کنند تا 

در حج آینده از حق اولویت و امتیاز تثبیت نرخ ارز برخوردار 
شــوند.به گفته رضایی ۲۲ هزار نفر از ثبت نام شدگان حج 
در سال ۹۹، بالای ۶۵ سال هستند که این افراد با توجه به 
شــرایط اعلامی در ســال بعد در اولویت تشرف به حج قرار 
دارند. در حج تمتع امســال حدود ۳۷ هــزار نفر از حجاج 
کشــورمان از بین کســانی که در کاروان های حج ۹۹ ثبت 

نام کرده و به دلیل لغو حج موفق به تشــرف نشدند انتخاب 
می شــوند و این افراد باید نســبت به تکمیل نام نویسی و 
انتخاب کاروان خود در تاریخ ذکر شده اقدام کنند. ظرفیت 
در نظر گرفته شده برای حجاج ایرانی امسال ۳۹ هزار و ۶۳۵ 
نفر است که بخشی از این سهمیه را نیرو های اجرایی ستادی 

و کاروانی، پزشکان و ... تشکیل می دهند.


